
 
 

 

 

 

Routehuisjes langs Lijn  12 (deel 3) 
Richting Antwerpen: van Achtzaligheden naar Kijkuit 

Overweg nummer 42, gelegen 

aan de Frans Raatsstraat te 

Kalmthout. Links staat het 

baanwachtershuis. Maria Bol-

Dictus was hier 

Bareelwachtster. De lijn werd 

geëlektrificeerd in 1957, 

waardoor de stoomtrein uit het 

zicht verdween en vervangen 

werd door elektrische 

treinstellen. Met de stoomtrein 

verdwenen ook de mechanisch 

getrokken seinen, de sein- en spoorweghuisjes, de schuifbarelen met hun bareelwachters. Vanaf 

toen kwamen de elektrische seinen en overwegen in dienst. Met de elektrificatiewerken werden 

alle bestaande perrons verhoogd. We mogen niet vergeten te vermelden dat overweg 42 aan de 

Frans Raatsstraat te Kalmthout de eerste overweg met automatische slagbomen in België was . 

Station Kalmthout: 

Blok 14 ς Station Kalmthout 

 

 

 

 

Aan deze overweg geen 

baanwachtershuis maar een seinhuis 

άōƭƻƪ мпέΣ Řƛǘ ƎŜōƻǳǿ ǎǘƻƴŘ ǘŜƴ ƴƻƻǊŘŜƴ 

van het stationsgebouw. De seinwachter 

bediende de wissels en armseinen in het 

station en zorgde voor een veilig 

spoorverkeer. Daarnaast bediende hij de 

schuifbarelen van overweg 39 van de 

Statiestraat. 
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Station Kijkuit 

Op 15 mei 1933 werd de halte 

Kijkuit geopend. Hiermee kreeg de 

gemeente Kalmthout haar derde 

spoorweghalte. De halte is gelegen 

aan de Kijkuitstraat en ligt centraal 

tussen de stations van Kalmthout 

en Heide. De spoorweghalte lag 

midden tussen de bossen en 

velden. Ten oosten van de halte 

stond een baanwachterswoning. 

Vanuit zijn woonst bediende de 

baanwachter de schuifbarelen van 

overweg 36 (Bareelstraat) en 

overweg 37 (Kijkuitstraat). Ook aan deze overweg heeft Maria Bol-Dictus gewerkt als bareelwacht-

ster: 

 

Kijkuit toen                                     Kijkuit nu 

 

 

 

Onderstaande foto werd genomen tijdens de afbraak van het routehuis ς Kijkuit in 1980 
 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Volgende week deel 4: van Heide tot Kapellenbos 
(Bijdrage van Paul Witters) 

Van de oude naar de nieuwe Aldi (een fotoreportage van Paul Witters) 

 
2023 

 

 

 



 
 

Kapelleke van Heide vraagt dringend om onderhoud! 
Lƴ ŜŜƴ ŜŜǊŘŜǊ ƴǳƳƳŜǊ Ǿŀƴ άIŜƛŘŜ ǾŜǊǘŜƭǘέ όnummer 102, 12 december 2021) konden we een 

ǳƛǘƎŜōǊŜƛŘ ǾŜǊƘŀŀƭ ƭŜȊŜƴ Ǿŀƴ 5ŀƴƴȅ aŀǘƘȅǎŜƴ ƻǾŜǊ ƘŜǘ άƪŀǇŜƭƭŜƪŜ Ǿŀƴ IŜƛŘŜέΣ ƎŜƴŀŀƳŘ άDrij 

ōƻƻƳƪŜƴǎ ƪŀǇŜƭέ. Het is een bouwwerk dat er al zeer lang is! Sinds de eerste helft van de 18de eeuw 

zou de kapel er al zijn, weliswaar werden door de jaren heen verschillende verbouwingen gedaan 

om uiteindelijk tot de kapel te komen zoals 

ǿŜ ŘƛŜ ƴǳ ƪŜƴƴŜƴΦ IŜǘ ƛǎ ŜŜƴ άƛƧƪǇǳƴǘέ ƛƴ ŘŜ 

gemeente geplaatst op het hoogste punt 

tussen Maas en Schelde ongeveer 26 meter 

boven de zeespiegel. De laatste tijd werden 

we er op gewezen dat de kapel erg 

verwaarloost is. Overbuur Roger Leemans: 

άWij wonen hier nu al enkele jaren, 

regelmatig maken we een wandeling in het 

bos aan de overzijde maar eigenlijk hadden 

we nog nooit in het kapelleke binnen 

geweest. De nieuwsgierigheid bracht ons op een zekere dag toch eens naar het kapelleke en onze 

verontwaardiging was dan ook groot. We zagen er flessen van drank staan en allerlei andere zaken 

die niet in een gebedsruimte thuis horen. Ook het interieur vraagt om een flinke opknapbeurt. Niet 

dat wij daar nu alle dagen willen zijn maar er zijn toch zeker nog mensen die nood hebben aan deze 

ruimte. Wie het eigenlijk moet onderhouden weet ik niet maar het plaatje tegen de gevel verwijst 

naar het gemeentebestuur als eigenaarέέΦ  Ook Anita Bossack kent het kapelleke zeer goed. Zij 

woont vooraan in de Heidestatiestraat. Zij is de dochter van Lydia Loopmans, destijds de uitbaatster 

van café Ωt Kapelleke. Dit café was er op de hoek van de Kapellensteenweg en de Heidestatiestraat. 

!ƴƛǘŀ ǾŜǊǘŜƭǘ ƻƴǎΥ άέέMijn moeder heeft een zeer lange tijd het kapelleke ƻƴŘŜǊƘƻǳŘŜƴΦ ½ƛƧ ƻǇŜƴŘŜ Ωǎ 

ƳƻǊƎŜƴǎ ŘŜ ŘŜǳǊ Ŝƴ ǎƭƻƻǘ ȊŜ Ωǎ ŀǾƻƴŘǎ ǘŜǊǳƎ ŀŦΦ ½ƛƧ ȊƻǊƎŘŜ ŜǊǾƻƻǊ Řŀǘ ƘŜǘ ŀƭǘƛƧŘ Ƴƻƻƛ ƻƻƎŘŜΦ ¢ƻŜƴ 

mijn moeder het niet meer kon doen heb ik dat nog een hele tijd overgenomen. Op zeker moment 

ben ik er mee gestopt. Na mij is er nog een 

hele tijd een dame geweest die hiervoor 

zorgde. Zij kwam telkens met de bus vanuit 

Kapellen naar daar. Wie het was weet ik 

niet. Deze dame zien wij ook niet meer. 

Resultaat is dat het er nu verwaarloost 

ōƛƧƭƛƎǘΦέέ Tijdens ons gesprek vult Roger 

Leemans nog aan: άέhƻƪ ŘŜ ƻƳƎŜǾƛƴƎ 

achter het kapelleke en de vijver verdient 

meer dan een onderhoudsbeurt. Als ik ga 

wandelen neem ik wel eens een zak mee om 

al dat vuil te verzamelen, eerder deden mensen van de gemeente dat maar die zien we de laatste 

tijd nƛŜǘ ƳŜŜǊΦ άέέ 

.ŜƛŘŜ ōǳǊŜƴ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƪŀǇŜƭƭŜƪŜ ŎƻƴǘŀŎǘŜŜǊŘŜ ƻƴǎ ƳŜǘ ŘŜ ǾǊŀŀƎ ƻŦ άIŜƛŘŜ ǾŜǊǘŜƭǘέ ƘƛŜǊǾƻƻǊ ŜŜƴǎ ƛƴ 

de bres kan springen. We hebben dat beloofd, vooral om reden dat deze kapel, die al meer dan drie 

eeuwen op deze plaats staat, zomaar niet mag afgeschreven worden. Als niemand er zich om 

ōŜƪƻƳƳŜǊŘ Řŀƴ Ȋŀƭ ŘŜ ŀŦǘŀƪŜƭƛƴƎ ǾƭǳƎ ǿƻǊŘŜƴ ƛƴƎŜȊŜǘΦ 9Ŝƴ ƎŜōŜŘǎǊǳƛƳǘŜΣ ŜŜƴ άǎǘƛƭƭŜ ǊǳƛƳǘŜέ, is nog 

altijd een locatie waar mensen nood aan hebben. We zullen namens de buurt het project ook 

indienen in het kader van de buurtprojecten waarvoor de gemeente een financiële steun voorziet. 

Eerst een flinke opknapbeurt (en misschien ook de onmiddellijke omgeving errond) en dan opnieuw 


